

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, JUNE 11, 1985

(1)

[Text]

The Special Committee on Acid Rain met at 9:40 o'clock a.m., this day, for the purposes of organization.

Members of the Committee present: Bill Blaikie, Stan Darling, Gary Gurbin, Charles Caccia, Marc Ferland and Ted Schellenberg.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman of the Committee.

On motion of Bill Blaikie, seconded by Ted Schellenberg, it was agreed,—That Stan Darling do take the Chair of this Committee as Chairman.

The Chairman took the Chair.

Ted Schellenberg moved,—That Marc Ferland be elected Vice-Chairman of this Committee.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Ted Schellenberg it was agreed,—That this Committee be identified as the Special Committee on Acid Rain.

Bill Blaikie moved,—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be composed of the Chairman, one representative of the Progressive Conservative Party, one representative of the Liberal Party and one representative of the New Democratic Party to be named after the usual consultations with the Whips of the different parties.

Marc Ferland moved,—That the Committee print 1,000 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Bill Blaikie moved,—That the Chairman or Vice-Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that a least one member of an opposition party is present.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Charles Caccia, it was agreed,—That the Committee request the services of a research officer from the Library of Parliament to assist in its work.

Charles Caccia moved,—That, at the discretion of the Chairman, reasonable travelling and living expenses be paid to witnesses invited to appear before the Committee during the First Session of the Thirty-Third Parliament and that for such payment of expenses a limit of two representatives per organization be established.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Ted Schellenberg moved,—That the time allocation for questions and the rotation of questioners be left to the discretion of the Chairman.

PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 11 JUIN 1985

(1)

[Traduction]

Le Comité spécial sur les pluies acides tient, ce jour à 9 h 40, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: Bill Blaikie, Stan Darling, Gary Gurbin, Charles Caccia, Marc Ferland, Ted Schellenberg.

Le greffier du Comité préside l'élection du président du Comité.

Sur motion de Bill Blaikie, appuyé par Ted Schellenberg, *il est convenu*,—Que Stan Darling assume la présidence du Comité.

Le président prend le fauteuil.

Ted Schellenberg propose,—Que Marc Ferland soit élu vice-président du Comité.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Ted Schellenberg, *il est convenu*,—Que le présent comité soit connu sous le nom de Comité spécial sur les pluies acides.

Bill Blaikie propose,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose du président, d'un représentant du parti progressiste conservateur, d'un représentant du parti libéral et d'un représentant du parti néo-démocrate, lesquels seront désignés après les consultations d'usage avec les whips des divers partis.

Marc Ferland propose,—Que le Comité fasse imprimer 1000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Bill Blaikie propose,—Que le président ou le vice-président soient autorisés à tenir des réunions, à recevoir des témoignages et à en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu qu'au moins un membre de l'opposition soit présent.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Charles Caccia, *il est convenu*,—Que le Comité s'assure les services d'un attaché de recherche de la Bibliothèque du Parlement pour l'aider dans ses travaux.

Charles Caccia propose,—Qu'à la discrétion du président, les témoins invités à comparaître devant le Comité au cours de la première session de la trente-troisième législature soient remboursés des frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables, et qu'un tel remboursement se limite à deux représentants par organisme.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Ted Schellenberg propose,—Que le temps alloué aux questions et l'ordre des interventions soient laissés à la discrétion du président.